

# النشرة اليوهية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

شرة يووية الكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

1 نسبان (اسار) 2023

#### **EU Invests \$47.1 Billion in the Semiconductor Sector**

The European Parliament and the member states of the bloc have reached an agreement on a text aimed at developing the semiconductor industry, with the aim of reducing dependence on the continent of Asia in this strategic sector. The European Union suffers from a shortage of chips, and in recent decades, its market share has declined. This shortage of semiconductors has curbed the automotive industry and caused a crisis.

By mastering more advanced semiconductor technologies, the EU will become an industrial powerhouse in the markets of the future, with the stated goal of doubling the EU's share of the global semiconductor market to 20 percent, by injecting 43 billion euros (\$47.1 billion) of public and private investment into the sector.

Source (Al Arabiya.net Website, Edited)

## Ukrainian Agreement to Regulate the Transport of Grain

through Poland to Stop Price Chaos

Poland and Ukraine have agreed that Ukrainian grain convoys crossing into Poland for export abroad will be closed, guarded, and monitored to ensure that the dumping of products on the Polish market and price chaos is stopped. The announcement came after intense talks following a protest by Polish farmers that the presence of Ukrainian grain in Poland is causing oversupply, lowering prices, and incurring heavy losses. The deal

will end a temporary ban issued by Poland to counter protests over grain incomes from Ukraine.

Source (Al Arabiya.net Website, Edited)

#### الاتحاد الأوروبي يستثور 47.1 وليار دولار في قطاع "أشباه الووصلات"

توصل البرلمان الأوروبي والدول الأعضاء في التكتل، إلى اتفاق على نصل يرمي إلى تطوير صناعة أشباه الموصلات، وذلك بغية تقليص الاعتماد على قارة آسيا في هذا القطاع الاستراتيجي. حيث يعاني الاتحاد الأوروبي شحاً في الرقائق، وقد تراجعت في العقود الأخيرة حصته من السوق. وأدى هذا الشح في أشباه الموصلات إلى كبح صناعة السيارات وإحداث أزمة. وباتقانه تقنيات أشباه الموصلات الأكثر تقدّماً، سيصبح

الاتحاد الأوروبي قوة صناعية في أسواق المستقبل، حيث الهدف المعلن هو مضاعفة حصنة الاتحاد الأوروبي من السوق العالمية لأشباه الموصلات إلى 20 في المئة، من خلال ضخ 43 مليار يورو (47.1 مليار دولار) من الاستثمارات العامة والخاصة في هذا القطاع.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرّف)

### اتفاق أوكراني لتنظيم نقل الغلال عبر بولندا لوقف فوضى النسعار

اتفقت بولندا وأوكرانيا على أنّ قوافل الحبوب الأوكرانية العابرة إلى بولندا المتصدير إلى الخارج، سيتم إغلاقها وحراستها ومراقبتها لضمان وقف إغراق المنتجات للسوق البولندية وإحداث فوضى في الأسعار. وقد جاء هذا الإعلان بعد محادثات مكثفة في أعقاب احتجاج المزار عين البولنديين، بسبب أنّ وجود الحبوب الأوكرانية في بولندا يتسبب في وفرة المعروض، ما يخفض الأسعار ويكبدهم خسائر فادحة. وسينهي الاتفاق الحظر المؤقت الذي أصدرته بولندا لمواجهة الاحتجاجات على دخول الحبوب من أوكرانيا.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرّف)



### **EU Proposes New Rules to Bail Out Troubled Banks**

The European Commission has proposed long-awaited new rules on how to deal with bailouts of troubled banks, following banking disruptions in both the US and Europe.

The proposal, to be negotiated by EU member states and MEPs, encourages the use of "safety nets" financed by the banking sector itself to protect depositors in the event of a crisis, rather than the use of public funds.

Source (Al Arabiya.net Website, Edited)



#### الاتحاد الأوروبي يقترح قواعد جديدة لإنقاذ الوصارف الوتعثرة

اقترحت المفوضية الأوروبية قواعد جديدة طال انتظارها بشأن آليات التعامل مع إنقاذ البنوك المتعثرة، بعد الاضطرابات التي حصلت في القطاع المصرفي في كل من الولايات المتحدة وأوروبا.

وينص المقترح الذي ستتفاوض بشأنه الدول الأعضاء في الاتحاد الأوروبي، إلى في الاتحاد الأوروبي، إلى تشجيع استخدام "شبكات أمان" يمولها القطاع المصرفي نفسه، لحماية المودعين في حالة حدوث أزمة، بدلا من استخدام الأموال العامة.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرّف)

### "بيتكوين" تمبط دون وستوى 30 ألف دولار وع تراجع التوقعات Bitcoin Falls below the \$30,000 Level as Expectations of a بخفض الفائدة

Bitcoin fell below \$30,000 again as U.S. regulators cracked down on rising interest rate cuts by the Federal Reserve this year.

Current expectations point to a 25 basis point US interest rate hike at the May meeting, following the release of recent economic data.

Bitcoin has risen 79 percent this year, outpacing gains in global equities.

Source (Al Arabiya.net Website, Edited)



بخفض الفائدة هبطت عملة "بيتكوين" مجددا دون مستوى 30 ألف دولار إثر زيادة الحملات التنظيمية الأميركية للعملات المشفرة إلى جانب تراجع التوقعات بتخفيضات أسعار الفائدة من قبل الاحتياطي الفيدرالي هذا العام. وتشير التوقعات الحالية إلى رفع الفائدة الأميركية بمقدار 25 نقطة أساس في اجتماع مايو (أيار) المقبل، بعد صدور البيانات الاقتصادية الأخيرة.

والجدير بالذكر أن عملة "بيتكوين" سجلت ارتفاعا بنسبة 79 في المئة هذا العام، متجاوزة بذلك مكاسب الأسهم العالمية.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرف)

#### Africa Aims to Boost Trade Exchange by 60 Percent

Under the theme "Accelerating the Implementation of the African Continental Free Trade Area", the 2023 African Continental Free Trade Area Business Forum was held at the Cape Town International Conference Centre in South Africa, with the aim of promoting intra-African trade by creating a platform for participation of the private sector, especially for small and medium enterprises.

The "free trade" agreement aims to boost intra-African trade by 60 percent by 2034 by eliminating all tariffs and creating an economic bloc for one billion and 300 million people, with a GDP of \$3.4 trillion.

The Cape Town conference aimed to create awareness of current trade and investment opportunities in the region among the business community in Africa and connect companies to financing opportunities for the value chains of the African Continental Free Trade Area.

Source (Asharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



Apple has opened its first store in India, in a sign of the growing interest of the US giant in this giant country in South Asia, which represents a key market and a potential alternative to China to manufacture its products.

The company relies heavily on the country of 1.4 billion people, which has the second largest number of smartphone users in the world after China.

Apple is opening its second store in the country, in the capital, New Delhi. The company, the world's first in terms of market value, also intends to expand its industrial presence in India, as it seeks to diversify its supply network and liberate itself from the heavy dependence on China in this field.

Source (Asharq Al-Awsat Newspaper, Edited)

# Dubai Ranks First in the Middle East in the List of Richest Cities in the World

Dubai has ranked first in the Middle East and 20th globally in the list of the richest cities in the world, according to the latest report issued by Henley & Partners in partnership with wealth data and research firm New World Wealth.

The wealth of high-net-worth individuals, worth \$1 million and above, in Dubai grew by 62 percent between 2012 and 2022. The city also saw around 3,500 wealthy people move in 2022 alone. According to the report, Dubai hosts 68,400 high-net-worth individuals and 206 centi-millionaires (of high net worth \$100 million and above), in addition to 15 billionaires.



#### افريقيا تستمدف تعزيز التبادل التجارى 60 في الهئة

تحت شعار "تسريع تنفيذ منطقة التجارة الحرة القارية الأفريقية"، عقد منتدى أعمال منطقة التجارة الحرة الأفريقية القارية لعام 2023 في مركز "كيب تاون" الدولي للمؤتمرات بجنوب أفريقيا، بهدف تعزيز التجارة البينية داخل أفريقيا، عبر إنشاء منصة مشاركة للقطاع الخاص؛ لا سيما للمؤسسات الصغيرة والمتوسطة.

وتستهدف اتفاقية "التجارة الحرة" تعزيز التبادل التجاري بين الدول الأفريقية بنسبة 60 في المئة بحلول عام 2034 عبر إلغاء جميع الرسوم وإنشاء كتلة اقتصادية لمليار و300 مليون شخص، مع ناتج محلي إجمالي قدره 3.4 تريليون دو لار.

وهدف مؤتمر كيب تاون، إلى خلق الوعي بفرص التجارة والاستثمار الحالية في المنطقة بين مجتمع الأعمال في أفريقيا وربط الشركات بفرص التمويل لسلاسل القيمة لمنطقة التجارة الحرة القارية الأفريقية.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرّف)

### "أبل" تدشن سوقها الاستراتيجية في المند

فتحت "أبل" أول متجر لها في الهند، في مؤشر يدل على الاهتمام المتزايد لدى المجموعة الأميركية العملاقة بهذا البلد العملاق في جنوب آسيا، الذي يمثل سوقاً رئيسية، وبديلاً محتملاً عن الصين لتصنيع منتجاتها.

وتعوّل الشركة بقوة على هذا البلد البالغ عدد سكانه 1.4 مليار نسمة، إذ يضم ثاني أكبر عدد من مستخدمي الهواتف الذكية في العالم بعد الصين.

وتفتح "أبل" ثاني متجر لها في البلاد، في العاصمة نيودلهي. وتعتزم الشركة الأولى عالمياً لناحية القيمة السوقية، أيضاً توسيع حضورها الصناعي في الهند، في ظل سعيها لتنويع شبكة التوريد الخاصة بها والتحرر من التبعية الكبيرة للصين في هذا المجال.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرّف)

# 📕 دبي الأولى أوسطيا في قائمة أغنى الودن في العالم

حلّت دبي في المركز الأول أوسطياً و20 عالمياً في قائمة أغنى المدن في العالم، وفقاً لأحدث تقرير صادر عن مؤسسة "هنلي آند بارتنارز" بالشراكة مع شركة "نيو وورلد ويلث" لبيانات وأبحاث الثروات.

وشهدت ثروات الأفراد من أصحاب الثروات الكبيرة، الذين تبلغ قيمة حيازاتهم مليون دولار وأكثر، في دبي نمواً بنسبة 62 في المئة بين عامي 2012 و2022. كما شهدت المدينة انتقال حوالي 3500 ثري إليها في عام 2022 وحده. وبحسب التقرير، تستضيف دبي 68400 من أصحاب الثروات التي تبلغ قيمتها مليون دولار وأكثر و 206 سنتي - مليونير (من أصحاب الثروات التي تبلغ قيمتها 100 مليون دولار وأكثر)، إضافة إلى 15 مليارديراً.



#### Standard & Poor's Changes Oman Rating to BB

"Standard & Poor's" has revised Oman's rating from BB- to BB as Muscat gears up for further economic reforms.

"Standard & Poor's" revealed that its revision of the Sultanate's classification is due to the reforms made by the Omani government in its budget, economic development, and debt repayment.

The Sultanate of Oman has been undertaking fiscal reforms over the past years, which

is reflected in reducing its budget deficit and repaying its debts, as the Sultanate's public debt-to-GDP ratio decreased from 60 percent in 2021 to 40 percent in 2022. Oman's fiscal reforms come in line with the overall economic reforms in the Sultanate, and the launch of many promising projects, which gives great impetus to reforms and attracts foreign investment.

Source (Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited)

# Jordan Records Strong Growth in Tourism Revenues since the Beginning of 2023

Jordanian tourism income increased during the first quarter of this year by 88.4 percent on an annual basis. Revenues during the period between January and March amounted to about \$1.67 billion.

Statistics showed that spending on tourism outside the country increased by 68.4 percent during the first quarter of 2023, reaching \$ 422.3 million.

Tourism income last month grew by 49

percent compared to the same month in 2022 to \$614.7 million. The increase in tourism income for the current year came as a result of the increase in the number of tourists, which reached more than 1.47 million visitors, with a growth rate of 90.7 percent.

Source (Al-Arab London Newspaper, Edited)

# "Apple" Launches a Savings Account with a Return Exceeding 10 Times the National Average

"Apple" has launched a high-yield savings account with Goldman Sachs, with the aim of attracting more customers. The new service will allow "Apple Card" users to earn an annual return on their savings account of up to 4.15 percent, which is 10 times the national average, and does not require any fees or a minimum deposit or balance, and the account can be set up from the Wallet app.

Through the new service, "Apple" seeks to generate more revenue from services and keep traders longer in its financial platform.

## m BB ستاندرد أند بورز تعدّل تصنيف سلطنة عوان إلى m luelsim



وكشفت "ستاندرد آند بورز" عن أنّ تعديلها لتصنيف السلطنة يعود إلى الإصلاحات التي أجرتها الحكومة العُمانية في ميزانيتها، وتنمية الاقتصاد وسداد الديون. تجري سلطنة عمان إصلاحاتها على صعيد المالية العامة على مدى الأعوام الماضية، ما ينعكس على

خفض عجز موازنتها، وعلى سداد ديونها، إذ انخفضت نسبة الدين العام إلى الناتج المحلي الإجمالي بالسلطنة من 60 في المئة عام 2021 إلى 40 في المئة عام 2022. وتأتي إصلاحات المالية العامة العُمانية متواكبة مع مجمل الإصلاحات الاقتصادية في السلطنة، وتدشين العديد من المشاريع الواعدة، ما يعطي زخما كبير اللاصلاحات وجذب الاستثمارات الأجنبية.

المصدر (صحيفة العربي الجديد، بتصرّف)

### الأردن يسجل نهوا قويا لعوائد السياحة هنذ بداية 2023

زاد الدخل السياحي الأردني خلال الربع الأول من هذا العام بنسبة 88.4 في المئة على أساس سنوي. ووصلت الإير ادات خلال الفترة الفاصلة بين يناير ومارس الماضيين إلى حوالي 1.67 مليار دولار.

وأظهرت الإحصائيات ارتفاع الإنفاق على السياحة خارج البلاد بنسبة 68.4 في المئة خلال الربع الأول من 2023، ليصل إلى 422.3 مليون دولار.

وحقق الدخل السياحي خلال الشهر الماضي نموا نسبته

49 في المئة مقارنة مع الشهر ذاته من عام 2022، ليبلغ 614.7 مليون دولار. وجاءت زيادة الدخل السياحي للعام الحالي نتيجة ارتفاع عدد السياح الذي وصل إلى أكثر من 1.47 مليون زائر وبنسبة نمو بلغت 90.7 في المئة.

المصدر (صحيفة العرب اللندنية، بتصرّف)

# أبل" تطلق حساباً ادخارياً بعائد يتجاوز 10 أضعاف الوتوسط الوطنى

أطلقت شركة "أبل" حسابا ادخاريا عالي العائد مع "غولدمان ساكس"، بهدف جذب مزيد من العملاء. وستسمح الخدمة الجديدة لمستخدمي "Apple Card" بكسب عائد سنوي على حساب الادخار يصل إلى 4.15 في المئة، وهو ما يتجاوز 10 أضعاف المتوسط الوطني، ولا يتطلب ذلك أي رسوم أو حد أدنى للإيداع أو الرصيد، ويمكن إعداد الحساب من تطبيق Wallet.

وتسعى "أبل" من خلال الخدمة الجديدة إلى تحقيق مزيد من إيرادات الخدمات وإبقاء المتداولين لفترة أطول في منصتها المالية.

